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Pár slov úvodem

Není to tak dlouho, co jsme slavili příchod 
nového roku, již opět uplynulo mnoho času 
a  přišla doba vydání dalšího čísla našeho 
zpravodaje, prvního v letošním roce.
Stalo se již zvykem, že se snažíme prezen-
tovat ve  srozumitelné formě to, co jsme 
vykonali pro obec, případně co proběh-
lo na  schůzi obecního zastupitelstva tak, 
abyste měli veškeré základní potřebné in-
formace o  našich obcích. Nejinak tomu 
bude i v tomto čísle, které se Vám dostává 
do ruky. Věřím, že při jeho četbě se nejen 
dozvíte důležité informace, ale částečně se 
i pobavíte, a proto jsme do tohoto čísla pro 
Vás připravili i rozhovor. 
Vloni proběhla dne 17. prosince schů-
ze obecního zastupitelstva. Schůze  měla 
na  programu poměrně mnoho bodů, 
z  nichž je vhodné vyjmenovat následující. 
Obecní zastupitelstvo schválilo rozpočet 
obce na rok 2021 a dále i rozpočet ZŠ a MŠ 
v Chocenicích pro letošní rok. Rozpočet bo-
hužel vychází z poměrně neutěšené finanční 

situace státu, který, i když vybírá na daních 
více než kdykoliv předtím, část finančních 
prostředků, které náležely obcím, použí-
vá pro svoji potřebu v  rámci jednotlivých 
vládních opatření v souvislosti s kovidovou 
situací. I když se snaží propad příjmů obcím 
kompenzovat, bohužel nejsou zdaleka kom-
penzovány všechny ztráty, a tudíž dochází, 
a bude pravděpodobně docházet i v dalších 
letech, k poměrně dramatickým propadům 
v příjmech obcí. V našem případě se jedná 
o propad o cca 15 % příjmů ročně, což činí 
částku těsně pod 1,5 milionem Kč pro le-
tošní rok. Může se ovšem stát, že příjmy bu-
dou obcím ještě zkráceny. V důsledku toho 
jsme stáli před otázkou, zda omezit aktivity, 
které jsme plánovali nebo je zachovat a pří-
padně počítat s rozpočtem, který by byl zá-
porný, tedy hospodařit se ztrátou. Nakonec 
jsme se přiklonili k variantě, že se pokusíme 
omezit neběžné výdaje do  údržby zeleně, 
které v posledních dvou letech, díky našim 
aktivitám, kdy jsme zakupovali nové stroje, 
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techniku a investovali jsme do zemních 
prací, poměrně rostly. A  rozhodli jsme 
se v letošním roce taktéž i méně investo-
vat, a když už investovat, tak s využitím 
dotací. Pokud bychom obdrželi dotace 
v  předpokládaném rozsahu, rozpočet 
by měl i  tak skončit v černých číslech, 
a neměl by být ztrátový. Bohužel však 
už i dotace jsou kráceny a ze strany stá-
tu např. u dotací z krajského úřadu jde 
o  zkrácení o  50 %. Je tedy zřejmé, že 
stávající situace, kdy stát hýří nesmyslně 
penězi na různé výdaje, o nichž může-
me diskutovat, se promítne, bohužel, 
do rozpočtu obce, a tedy dojde k ome-
zení investic. 
Rozpočet ZŠ a MŠ v Chocenicích zů-
stal stejný ve výši 600.000,- Kč. 
Dále jsme rozhodovali o  výši vodné-
ho v obci pro rok 2021. Stávající cena 
ve  výši 42,- Kč/m3 vody, bohužel díky 
poklesu odběrů pitné vody v obci zna-
menala, že obec za  loňský rok musela 
doplácet provozovateli provozní ztrátu 
ve  výši cca 20.000,- Kč. Domníváme 
se, že taková situace není udržitelná, 
aby doplácela obec vybrané části obyva-
tel, kteří mají možnost odebírat pitnou 
vodu, oproti zbylé, většinové části oby-
vatel obce, kteří odebírat pitnou vodu 
nemohou. Máme tedy za  to, že by si 
odběratelé měli připlatit tak, aby provoz 
vodovodu nezatěžoval obec, aby musela 
doplácet ztráty z vlastních zdrojů. Proto 
jsme se rozhodli pro navýšení vodného 
na  částku 44,- Kč/m3. Tato suma by 
měla pokrýt provozní náklady provozo-
vatele vodovodů.
Dále jsme schválili zvýšení jednorázo-
vého příspěvku pro děti, které nastoupí 
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do  prvního ročníku základní školy, a  to 
z 2.000,- Kč na částku 3.000,- Kč, kterou 
obdrží rodiče žáka, který se zapíše a násled-
ně nastoupí do prvního ročníku Základní 
školy v Chocenicích. Činíme tak s cílem za-
chovat a případně rozšířit počet žáků v naší 
škole, kterou chceme udržet, neboť je jed-
ním z hlavních pilířů života v obci. 
Dále jsme schválili veřejnoprávní smlouvu 
o poskytnutí dotace k pořízení velkostanu 
s mikroregionem Úslava. Jde o velkokapa-
citní stan o  rozměrech 10x15 metrů a  se 
sestavou 20 pivních setů. Na obec připadl 
příspěvek ve  výši 9.680,- Kč. Dále jsme 
schválili smlouvu o  poskytování pečova-
telské služby s  Diecézní charitou v  Plzni, 
ve výši 24.000,- Kč ročně tak, aby jednotli-
ví občané obce měli v případě nouze zajiště-
ný servis prostřednictvím diecézní charity. 
Zastupitelstvo také schválilo smlouvu o po-
skytnutí podpory ze Státního fondu život-
ního prostředí na  akci napojení záložního 
vrtu na úpravnu vody v Kotousově ve výši 

minimálně 772.975,- Kč. Zastupitelstvo 
také schválilo podání žádosti o dotace pro 
opravu podlahy sálů v  hospodě a  výměny 
koženkové stěny za moderní platovou pro-
tihlukovou stěnu a  dále na  výstavbu wor-
koutového hřiště pro děti i  dospělé před 
hospodou vedle pergoly. Zastupitelstvo dále 
schválilo složení inventarizačních komisí 
a koupě pozemku parc. č. 262/6 v k. ú. Ko-
tousov od pana Jiřího Kosa, pozemek o vý-
měře 112 m2, který se nachází v prostoru 
vodárny v Kotousově, a který obec po  ce-
lou dobu užívala bez souhlasu vlastníka. 
Tím narovnáme alespoň vlastnické vztahy 
v  dané lokalitě. Zároveň jsme odsouhla-
sili podání žádosti o  poskytnutí podpory 
v  rámci Národního programu životního 
prostředí Státního fondu životního pro-
středí České republiky na projektovou do-
kumentaci pro rozšíření vodovodu po obci 
Chocenice a do Zhůře a dále k pověření sta-
rosty k uzavření smluv o dílo či o smlouvy 
o zprostředkování se subjekty, které dotace 
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zprostředkovávají, a  k  výběrovému řízení 
a uzavření smlouvy o dílo s vybraným zho-
tovitelem. 
Dále jsme taktéž schválili příspěvek společ-
nosti POVED s.r.o. ve výši 32.400,- Kč pro 
letošní rok na  dopravní obslužnost – tedy 
autobusové spoje, které projíždí přes Cho-
cenice. 
Tolik tedy k obsahu schůze obecního zastu-
pitelstva ze dne 17. 12. 2020. 

Ještě před koncem roku jsme zhotovili 
u  vánočního stromu malý dřevěný betlém 
včetně soch Panny Marie, Josefa, Tří králů 
a  Jezulátka v  jesličkách. Svícení osvětlení 
betlému proběhlo formou malé neformální 
slavnosti, které se zúčastnily desítky našich 
občanů, kdy je zřejmé, jak moc všem chybí 
běžný sociální kontakt. I když byl zrušen již 
tradiční štědrovečerní pochod na Chlumek, 
přesto si na něj našlo cestu na Štědrý večer 
několik desítek zájemců. V lednu jsme v dů-
sledku sněhové nadílky přistoupili k údržbě 
místních komunikací a chodníků, a to for-
mou protažení a případně i posypem inert-
ním materiálem. V některých částech jsme 
byli nuceni použít i  posypovou sůl, neboť 
mnohá místa byla pokryta ledem a klouza-
la. 
O  třetím lednovém víkendu jsme na  ledě 
Vejsovského rybníka odklidili za  přispění 
Pavla Bílého sníh z ledu pro bruslaře a v so-
botu 16. ledna večer jsme osvětlili za  po-
moci generátoru a dvou svítidel plochu pro 
večerní bruslení. I na tuto akci si v těžkých 
povětrnostních a  epidemiologických pod-
mínkách našlo cestu poměrně hodně zá-
jemců a jsme rádi, že se akce podařila. 
V průběhu měsíce ledna jsme využili dotač-
ní pobídky z Plzeňského kraje, který vypsal 
dotace na  různé aktivity v  obcích, jakko-
liv snížené o  50%. Vyhodnotili jsme jako 
nejpotřebnější, za  dané situace, zhotovení 
skladu se zázemím pro obecní multikáru, 
kterou bychom chtěli situovat do prostoru 
za  sběrným dvorem, který je nyní částeč-
ně zaplněn i nepořádkem. Žádost jsme již 
podali a  čeká nás jednak odkoupení malé 
části pozemku od ZS Komorno a.s. a vykli-
zení prostoru, projektová činnost a následná 
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výstavba garáže. Shodli jsme se, že je velká 
škoda, že předchozí vedení obce zcela zby-
tečně se zbavilo garáží z  prostoru stávající 

hasičárny a  jsme nuceni budovat sklady 
nové, ačkoliv je obec měla již zbudované. 

Vlastimil Štětina

RoZhovoR s váCLavem KuLem „Ze ZámKu“

Rozhodli jsme se využít prostor, který zpra-
vodaj dává a požádali jsme o rozhovor člo-
věka nadmíru zajímavého, a to nejen proto, 
co dělá, ale zejména, jak to dělá. Krátký roz-
hovor nám tedy poskytl pan Václav Kule, 
který sice není z Chocenic, ale jeho aktivita 
při rekonstrukci chocenického zámku z něj 
dělá jednu nejzajímavějších osobností naší 
obce.

V  jakém stavu se nyní nachází rekon-
strukce zámku?
Dá se říct, že vnitřky jsou téměř načisto 
hotové, chybí jen dodělat dřevěné obložení 
v některých místnostech. Už mám dokonce 
prostory zaplněné nábytkem, obrazy a do-
bovými dekoracemi.

Co plánujete za práce v letošním roce?
Chtěl bych venku dokončit oplocení a  za-
hradu. Ještě nejsem zcela rozhodnutý, jaké 
úpravy v  zahradě budou. Dlažby okolo 
zámku mám ale hotové a tím je dán zbylý 
prostor k úpravám.

Co se vám při rekonstrukci nejvíce po-
vedlo?
Myslím, že lze těžko něco konkrétního vy-
zvednout. V podstatě se vším, co jsem pro-
vedl jsem spokojený.

Co vás naopak při rekonstrukci trápilo?
Když bych měl být stručný, tak úřady a lidé 
v nich - úředníci. Zejména v začátcích re-
konstrukce, a   samozřejmě, že ne všich-
ni. Ale pokud zmíním „památkáře“, tak 
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to bude přesnější. Na druhou stranu mám 
s chocenickým obecním úřadem jen dobré 
zkušenosti, vycházíme si vstříc.

Jaké využití zámku vůbec plánujete?
V  přízemí zvažuji, že bych obci poskyto-
val prostory jako obřadní síň, zvažuji také 

umožnit prohlídky některých prostor zá-
jemcům z  řad veřejnosti. V  zámku mám 
i byt, kde chci žít a v části sídlo své firmy, 
když druhé mám v Želčanech.

Ptal se Radek Keller.

tRoCha histoRie - ChoCeniCKá šKoLa před 100 Lety

Školní rok 1920 – 1921 byl zahájen 1. září. 
V první třídě bylo zapsáno 42 žáků, z toho 
23 chlapců a 19 dívek. Ve druhé třídě 42 
žáků, z toho 18 chlapců a 24 dívek, ve tře-
tím ročníku 53 žáků a ve čtvrtém ročníku 
50 žáků. Celkem tedy navštěvovalo čtyři 
ročníky základní školy 187 dětí a měšťan-
skou školu v  Blovicích 25 dětí. Celkem 
tedy navštěvovalo školská zařízení 212 žáků 
z Chocenic. To je oproti současnému stavu 
nebetyčný rozdíl. Řídícím učitelem byl Jan 
Tolar a do školy byla nově ustanovena uči-
telka Barbora Uzlová z Kotousova, Vojtěch 

Kepka ze Sence u Plzně, dalším učitelem byl 
Josef Bastl a Marie Jandová, taktéž rodač-
ka z Chocenic. Dále ve škole učila Blažena 
Smetanová, do Chocenic přišla ze Štítova. 
Kronika zaznamenává také výsledky sčítání 
lidu, kdy Chocenice (Kocenice) měly 559 
obyvatel, Zhůř 142 obyvatel, Bzí 127 oby-
vatel a  Kotousov 60 obyvatel. Škola pořá-
dala oslavu osvobození, a to 28. října 1920 
a  v  březnu 1921 pořádal učitelský sbor 
slavnost k  poctě 71. narozenin prezidenta 
Masaryka, a to ve školní budově, a dále i li-
dovou slavnost s  přednáškou a  večer bylo 
sehráno divadelní představení. Stromková 
slavnost byla konána 10. dubna 1921. Škol-
ní rok byl zakončen dne 30. června 1921 
přednáškou o mistru Janu Husovi a  zapě-
ním písní vlasteneckých a hymny národní. 
Školní rok 1921 – 1922 byl zahájen dne 1. 
září 1921 slavností. Celkem školu v  tomto 
školním roce navštěvovalo 143 dětí a Měš-
ťanskou školu v Blovicích 23 dětí. Dle vy-
znání bylo 92 římských katolíků, 15 českých 
bratrů, 8 československých a 24 dětí bez vy-
znání. Ve školním sboru došlo ke změnám, 
školu opustil učitel Vojtěch Kepka a  Josef 
Bastl. Na jeho místo nastoupil Vratislav Kos 
a také František Keller z Hořovic. 
Školní kronika dále uvádí, že dne 25. září 
1921 byl odhalen pomník padlým vojínům 
ve válce světové. Na jaře 1921 byla zvolena 
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nová školní rada, složená z předsedy „Fran-
tiška Nováka, rolníka a hostinského v Ko-
cenicích, Vojtěcha Houdka, rolníka v Ko-
tousovech, členů Jana Vrkoče, domkáře 
a  zámečníka v  Kocenicích, Hynka Ryby, 
řídícího učitele, Barbory Uzlové, učitelky 
a Vojtěcha Vaniše, strojníka ze Zhůře.“ Škol-
ní rok byl zakončen stejně jako rok předtím 
proslovem o Janu Husovi a zapěním písní, 
hymny a jiných písní vlasteneckých. 

Dle školní kroniky byl zdravotní stav učite-
lů dobrý, takže dovolené nepožíval nikdo. 
Dá se shrnout, že v Chocenicích bylo dětí 
jako smetí…... 

Anna Kellerová
Pravidelné informace z obce 
a hlášení obecního rozhlasu v sms 
a e-mailech nyní nově, přes apli-
kaci smart  info (více v letáku)

tříKRáLová sbíRKa - poděKování

Letošní Tříkrálová sbírka proběhla u  nás 
netradičně. Místo, aby tři králové putovali 
k našim domovům, tak jsme my chocenič-
tí občané, putovali ke  třem králům. Ne-
bylo nás málo. Sbírka proběhla 9. 1. 2021 

od  14,30 hod. do  16,30 hod. před obec-
ním úřadem. Na TS jsme přispěli krásných 
8.874,- Kč. 

Eva Bendová
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Zasedání obeCního ZastupiteLstva

První letošní zasedání obecního zastupitel-
stva proběhne 11. března 2021.

spoLečensKá KRoniKa

Jubilanti
Leden         
Kraftová Marie, Chocenice 63, 75 let
Osuská Jana, Chocenice 40, 70 let
Roth Francisc, Chocenice 128, 70 let
Únor
Vokáč Jan, Kotousov 2, 86 let
Pémová Jiřina, Zhůř 127, 81 let

Alexy Jaroslav, Chocenice 142, 70 let
Březen
Divišová Marie, Zhůř 132, 93 let
Hach Václav, Chocenice 12, 87 let

Zemřelí
Irena Jandová, Chocenice 88, 91 let
Helena Bilá, Chocenice 141, 91 let
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